
Protokół Nr XVII/2008 
 

z  XVII Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu  06 listopada  2008r. w budynku 
Urzędu Gminy w Kruszynie  w godz. 9.00 – 12.15 
 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 12 
 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Skarbnik Gminy – Ewelina Kokot 
4. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
5. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
6. Radca Prawny – Barbara Janik 
 

   oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad 
 
 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych zgłoszonych na 

poprzedniej sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Informacja na temat przeprowadzonego scalenia gruntów w obrębie 

miejscowości Lgota Mała i Teklinów. 
8. Wprowadzenie zmian do uchwały w sprawie odpłatności i zasad korzystania z 

przedszkoli publicznych na terenie gminy Kruszyna. 
9. Ustalenie wysokości podatków i opłat lokalnych na 2009 rok. 
10. Uchwalenie „Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy 

Kruszyna w latach 2008 – 2014. 
11. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2008r. 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
14. Zamknięcie obrad XVII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 
 
 
 
 
 
 
  



Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
 
Ad.pkt.1 
Otwarcia obrad XVII Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 12 radnych, czyli  80% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
 
Ad.pkt.2 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem 
czy będą uwagi do proponowanego porządku. Uwag nie zgłoszono w związku z czym  
Przewodniczący zarządza głosowanie. 
W drodze głosowania, porządek obrad Sesji przyjęto do realizacji jednogłośnie. 
                                     ( porządek obrad podano wyżej ) 
 
Ad.pkt.3 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.pkt.4 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 

− Zarządzeniem nr I/B/11/08 z dnia 31.10.2008r. wprowadzono do budżetu dotację od 
Wojewody Śląskiego w kwocie 110.680zł z pomocy społecznej, w tym 72.259zł na pomoc 
rolnikom poszkodowanym prze trąbę powietrzną, na wynagrodzenia pracowników socjalnych 
1.500 zł , na dożywianie 1.155zł  85415 oraz dotacja na stypendia dla uczniów, 

− Zmniejszono dochody i wydatki na kwotę 11.134zł  w tym dotacja na zadania zlecone tj. 
zasiłki z pomocy społecznej oraz dotacja na wynagrodzenia opiekunki zatrudnionej przy 
usługach specjalistycznych, 

− Dokonano drobnych przeniesień tj. o kwotę 7.200.00zł zwiększono środki na plac zabaw w 
Wikłowie kosztem wydatków bieżących w Programie Profilaktyki Alkoholowej, 
W dziale administracja zdjęto 9.300zł z wydatków inwestycyjnych z przeznaczeniem na 
działalność  bieżącą oraz w dziale  Gospodarka Nieruchomościami zdjęto 3.000zł  z 
wydatków inwestycyjnych z  przeznaczeniem na wydatki bieżące, 

− Dokonana została  analiza zaległości podatkowych których stan na 1.01.2008 wynosi 
9.549,00zł. W związku z tym wystawiono 162 upomnienia na zaległości podatkowe, 

− Rozpatrzono 11 podań o ulgę w podatku – umorzono kwotę 1.172,00zł  mieszkańcom wsi 
Bogusławice w związku ze stratami spowodowanymi przez trąbę powietrzną  -  odroczono 
kwotę 1.592,00zł, 

− W dniu 30 października 2008r. godz. 900  odbyły się przetargi : 
− pisemny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej  w Babach 41, 

Powierzchnia nieruchomości 1900m2 za cenę wywoławcza 216.668,00 zł.  
    Przetarg zakończył się wynikiem negatywnym  z powodu braku wpłaty wadium i   złożenia 

pisemnej oferty w sprawie zakupu nieruchomości. 
   Planowany jest drugi przetarg i obniżenie ceny wywoławczej nieruchomości o 10%,             

czyli ustalenie ceny wywoławczej w wysokości 195.000,00 zł  
− ustny nieograniczony przetarg na na sprzedaż nieruchomości rolnych położonych w 

Babach: 



a. działka nr 608/1 o pow. 0,40 ha położona przy drodze powiatowej Kruszyna-     Zdrowa. 
Cena wywoławcza 3.450,00 zł, .Działka została  zbyta za kwotę 16.000,00 zł 

b. działki nr 235/2, 236/1, 236/2 o łącznej  pow. 0,30 ha łąka ze zbiornikiem wodnym) 
położonej przy drodze gminnej   o nawierzchni asfaltowej. Cena wywoławcza -  
3.208,00 zł. Nieruchomość została zbyta  za kwotę  9.900,00 zł, 

c. działki o nr 904, 378, 905 o łącznej pow. 0,38 ha ( użytek rola w kl. IVa i IVb) położona 
za nieruchomością zabudowaną ,która była przedmiotem przetargu  pisemnego 
nieograniczonego  przy cenie wywoławczej 3.801,00 zł została sprzedana za kwotę 
3.841,00 zł, 

− Od dnia 10 września 2008r. wyłożone były do publicznego wglądu plany zagospodarowania 
przestrzennego sołectw: Kruszyny, Bogusławic, Łęgu-Kijowa, Widzówka, Pieniek 
Szczepockich.  Zainteresowani mogli zapoznawać się   z projektami planu. W ostatnim dniu 
wyłożenia  tj. w dniach:  

-  02 października 2008r  - plan sołectwa Kruszyna 
-  06 października 2008r. – plan sołectwa Łęg-Kijów 
-  08 października 2008r. – plan sołectwa Bogusławice  

      - 09 października 2008r.– plan sołectwa Widzówek i Pieńki Szczepockie 
odbyła się publiczna dyskusja z udziałem autorów projektów planu. 
W okresie 14 dni od dnia  w którym odbyła się publiczna dyskusja była możliwość składania 
wniosków  i uwag do projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego.  
Złożono 3 wnioski które dotyczyły sołectwa Łęg –Kijów, 

− Odebrano w dniu 10.10.2008 r. zadanie p.n. „Modernizacja – remont drogi dojazdowej do pól 
w miejscowości Baby o długości1 km ”, roboty budowlane zostały wykonane przez Prywatny 
Zakładu Usług Drogowych Eugeniusz Minda, ul. Kościuszki 3, 42-282 Kruszyna za cenę 
brutto 104.563,30 zł. Gmina otrzyma zwrot kwoty 65.121,00 zł od FOGR, 

− Odebrano w dniu 30.10.2008 r. zadanie p.n. „Remont – przebudowa ul. Pocztowej i ul. 
Księżycowej w Kruszynie”, roboty budowlane zostały wykonane przez Przedsiębiorstwa 
Robót Drogowo-Mostowych Sp. z o.o. ul. Mikołaja Reja 8, 97-500 Radomsko za cenę brutto 
197.015,58 zł. Podpisano w dniu 17.10.2008 r. umowę na roboty uzupełniające polegające na 
wykonaniu nawierzchni z mieszanki mineralno – bitumicznej długości 107 m i szerokości 3,5 
m, za cenę brutto 10.984,94 zł. termin realizacji do 14 listopada 2008r, 

− Prowadzonego są negocjacje o wykonanie jeszcze w tym roku nawierzchni mineralno-
bitumicznej na długości 160 m w Bogusławicach Koszt robót wynosił będzie  30.396,54 zł. 

− Podjęto decyzje o utwardzeniu placu przed OSP Kruszyna z nawierzchnią mineralno-
bitumiczną, powierzchnia do utwardzenia 700 m2. Roboty zostaną wykonane przez 
Przedsiębiorstwo Robót Drogowo-Mostowych z Radomska za kwotę 28.000,00 zł. 

− Trwają prace nad wykonaniem zatoczki  parkingowej – podbudowa zostanie wykonana przez  
Prywatny Zakład Usług Drogowych Eugeniusz Minda natomiast nawierzchnia asfaltowa 
zostanie wykonana przez wykonawcę nakładki na ul. Grabowskiej tj. Przedsiębiorstwo Robót 
Drogowo-Mostowych z Radomska 

− Podpisano umowę w dniu 01 września 2008 roku z Mediatech Paweł Wieczorek na 
wykonanie dokumentacji projektowo - kosztorysowej przebudowy do postaci ronda 
skrzyżowania dróg gminnych Nr 694001 S i Nr 694231 S z droga powiatową Nr 1025 S w 
miejscowości Kruszyna. Za niniejszą dokumentację projektant otrzyma wynagrodzenie w 
wysokości 35.000,00 zł brutto. Termin wykonania projektu do dnia 22 grudnia 2008 r. 

− Dowieziono żużel hutniczy w dniach 07,08,10 października 2008 r. do miejscowości: Kijów 
(droga Kijów – Jankowice), Kruszyna (droga wzdłuż cmentarza), Widzówek(droga na 
Saternus) łącznie dowieziono 104,98 ton żużla . 



− W związku z nie wywiązania się z umowy podpisanej w dniu 16.06.2008 r. z 
Przedsiębiorstwem Wielobranżowym „ELKOM” Sławomir Kopacki ul. Częstochowska 22A, 
42-270 Witkowice na opracowanie dokumentacji projektowo – kosztorysowej w ilości 15 szt. 
dla rozbudowy sieci i urządzeń energetycznych dla potrzeb oświetlenia drogowego na terenie 
gminy Kruszyna (termin wykonania upłynął w dnu 15 września 2008 r.) został wyznaczony 
nowy termin po przekroczeniu którego zostanie rozwiązana umowa ze skutkiem naliczenia 
kar umownych, 

− Odebrano w dniu 10.10.2008 r. wykonane drzwi w Strażnicy OSP Lgota Mała. Prace 
wykonywał Zakład Stolarstwo Domagała Krzysztof , 

− Trwają prace przy remoncie dwóch pomieszczeń w garażu OSP Kruszyna. Prace wykonuje 
Zakład Ogólno – Budowlany Adam Zbień (siedziba w Kruszynie). Materiały niezbędne do 
wykonania przedmiotu zamówienia są zakupione przez Gminę natomiast wykonawca za 
roboty otrzyma wynagrodzenie w wysokości 1.500,00 zł.  

− Trwają roboty przy zadaniu p.n. „Remont dachu budynku remizy OSP w Bogusławicach”, 
które wykonuje Zakład Remontowo Budowlano Instalatorski „BUDO-MAX” Spółka Jawna  
za cenę brutto 80.979,37 zł. Ponadto w wyniku naruszenia konstrukcji przez żywioł „trąba 
powietrzna” w dniu 15 sierpnia br. zlecono wykonanie dodatkowego podparcia zgodnie z 
zaleceniami  projektanta inż. Tadeusza Korzekwę który na zaistniałą okoliczność wykonał 
dodatkowe opracowanie projektowe, 
Zlecono Zakładowi Remontowo Budowlano Instalatorski „BUDO-MAX” Spółka Jawna 
wymianę okien w OSP Bogusławice  zniszczonych w wyniku działania trąby powietrzne, 

− Wykonano część trybun przy boisku piłki nożnej w Widzówku na istniejącym wale ziemnym. 
Prace wykonywał Zakład Remontowo Budowlano Instalatorskim „BUDO-MAX” Spółka 
Jawna Radosław Marks, Piotr Marks (siedziba w Częstochowie), za wykonanie niniejszych 
robót wykonawca otrzyma wynagrodzenie w wysokości 46.897,66 zł brutto.  

− Podjęte zostały działania mające na celu postawienie placu zabaw dla dzieci w Wikłowie. 
Podpisana została z Nadleśnictwem Gidle umowa użyczenia gruntu na czas nieokreślony. 
Plac zabaw będzie usytuowany na część działki nr 785/3 (500 m2). Zamontowanych zostanie 
19 urządzeń zabawowych za łączną kwotę 24.110,86.   
Z powodu awarii głównej maszyny do toczenia drewna prace przedłużą się do końca listopada 
br, 

− Dokonane zostały uzupełnienia i wyjaśnienia wniosku „Budowa Sali gimnastycznej                         
z zapleczem socjalnym wraz z przebudową istniejącej infrastruktury przy Szkole 
Podstawowej w Widzowie”. Jeśli uzupełnienia przejdą ocenę formalną wniosek zostanie 
przekazany do oceny merytorycznej do dnia 30 grudnia br. poznamy wyniki tego naboru, 

− Wniosek pod nazwa „Przebudowa i rozbudowa przychodni lekarskiej przy ulicy Kmicica 10 
w Kruszynie” przeszedł pozytywnie ocenę formalną i został przekazany do oceny 
merytorycznej. Ostateczne wyniki powinny ukazać się do 30 listopada br, 

− Kolejnie wnioski dotyczące rozbudowy kanalizacji na terenie naszej gminy nie uzyskały 
dofinansowania. Na 75 złożonych wniosków ocenę formalną przeszło 63 a merytoryczną 60.  
Dofinansowanie uzyskało 7 wniosków.  
Nasze wnioski uzyskały:  
Jacków i Baby – 30,638 punktów tj. 76,595 % i tym samym  został umieszczony na miejscu 
22 listy rankingowej,  
Widzów i część Teklinowa – 29,124 punktów tj. 72,81 % i tym samym został umieszczony na 
miejscu 34 listy rankingowej, 

− Z uwagi na brak dotacji  złożony  został  wniosek do WFOŚ  o pożyczkę w kwocie 
3.822.000zł   na sfinansowanie budowy kanalizacji Widzów-Osiedle, 

− W ramach PROW-u złożymy następujące  wnioski: 



− włączenie istniejącej studni głębinowej zlokalizowanej w m. Lgota Mała w układ 
technologiczny istniejącego ujęcia wody w Kruszynie przy wykorzystaniu istniejącego 
wodociągu – koszt zadania 420.000,00zł, 

− ukształtowanie przestrzeni publicznej na wyrobisku w centrum wsi Bogusławice – koszt 
zadania  800.000,00zł, 

− rozbudowa sieci kanalizacji w gminie Kruszyna obejmująca miejscowości Jacków, Baby – 
koszt zadania 10.918 315,19zł, 

− modernizacja oczyszczalni obejmująca wykonanie szatni przepustowej zgodnie                         
z nakazem Inspektora pracy oraz zamontowanie prasy do odwadniania osadu- koszt 
zadania 305.000,00zł, 

− Zgodnie z harmonogramem wymiany wodomierzy planowaliśmy   wymienić do dnia  31-10-
2008r.  332 wodomierze. Z  zakładanej ilości udało się wymienić 105 wodomierzy.  
Opróżnienie w wymianie spowodowane jest prowadzeniem innych niezbędnych prac na 
wodociągu tj. konserwacja i wymiana niesprawnych hydrantów, konserwacja i naprawa 
zasów sieciowych i przydomowych. Planowane jest zwiększenie tempa wymiany 
wodomierzy w miesiącach zimowych ze względu na warunki atmosferyczne, 

− Opracowano koncepcję zaopatrzenia w wodę Kolonii Bogusławice w 2 wariantach tj. 
zasilanie z istniejącej studni lub zasilanie z istniejącej sieci wodociągowej w Bogusławicach,  

− W dniach 21-27 października odbywała się zbiórka odpadów wielkogabarytowych w 
miejscowości  Lgota Mała i Jacków.  W dniach zbiórki były podstawione kontenery na 
placach OSP -  koszt  ok.  4.066zł, 

− W Bogusławicach odbyła się zbiórka płyt azbestowo-cementowych  - koszt wyniósł  
17.545,68zł,    

− Wykonana została renowacja nagrobków na cmentarzu w Kruszynie:  
a. Nagrobek Patriotów Wielkopolskich – koszt 4.700zł , 
b. Nagrobki – Piotr Soborak , Rysio Makowski – koszt 4000zł , 

− Został złożony wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach o dotacje na renowację 
nagrobków wojennych- 5.000zł, 

− Wyfrezowanych zostało 48 pni drzew we wsiach Bogusławice i Kruszyna – koszt 9.000zł, 
− Zamówiona została wiata przystankowa  do Bogusławic – koszt 8.709,58zł, 
− Zakupione  zostały plandeki – 9 sztuk o wymiarach 12 x 12m – koszt 20.610zł, 
− W miejscowości  Lgota Mała przy ul. Szkolnej ustawiono dodatkowe pojemniki na odpady tj 

plastik, szkło, 
− Skierowane zostało pismo do GS Kłomnice w sprawie przeprowadzenia prac remontowych na 

nieruchomości znajdującej się w Kruszynie przy ul. Denhoffa ( remont ogrodzenia, remont 
schodów wejściowych do budynku, odnowienie elewacji ), 

− Odbyła się Akcja Sprzątanie Świata w której  brały udział wszystkie szkoły z terenu naszej 
Gminy. Łączna ilość zebranych odpadów to 120 worków. Odpady zostały odebrane przez 
firmę REMONDIS, 

− Zakupione zostały węzę tłoczne za kwotę 12.357zł dla wszystkich jednostek OSP, 
− W dniu 14 października br. przeprowadzona  została rejestracja 44 przedpoborowych z 

rocznika 1990r. Wszystkie osoby zgłosiły się w wyznaczonym terminie,  
 

− Od dnia 1 października w ograniczonym zakresie uruchomiony  został Punkt Konsultacyjny 
dla osób uzależnionych i członków ich rodzin czynny w każdy wtorek w godzinach od 8.00 
do 10.00, 

− Również od dnia 1 października br. zatrudniony został psycholog realizujący „Szkolny 
Program Profilaktyki” we wszystkich placówkach oświatowych na terenie naszej gminy, 



− Dnia 14 października br. z Okazji Dnia Edukacji Narodowej  odbyło się spotkanie władz 
gminy z Nauczycielami na którym wręczone  zostały  nagrody Wójta Gminy dla 
następujących pedagogów: P.Wanda Krawczyk, P.Ewa Kosińska, P.Anna Kubiak, P.Danuta 
Kubik i P.Zdzisława Rorat, 

− Ogłoszony został konkurs na stanowisko dyrektora zespołu szkolno-przedszkolnego w Lgocie 
Małej, 

− Zmieniona została umowa na zakup ciepła do szkoły w Widzowie. Obecnie będziemy płacić 
Spółdzielni Mieszkaniowej w Widzowie z góry miesięcznie 5.500zł po czym na koniec 
okresu grzewczego nastąpi rozliczenie,  

− GOPS podobnie jak w innych miesiącach, w miesiącu październiku  br. wypłacił: 
1. zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, świadczenia pielęgnacyjne, 

zasiłki pielęgnacyjne,   dla  364 rodzin -  kwotę   145.465 zł, 
2. fundusz alimentacyjny dla 19 rodzin – kwota 8.760 zł, 
3. świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe dla 

45 rodzin na łączna kwotę 13.035 zł, 
4. dożywianiem  objęto 67 dzieci. Miesięczny koszt dożywiania  3.200 zł. i 

finansowany jest w 40% ze środków własnych i w 60% ze środków z dotacji. 
                                                                                  

− Pomoc finansowa  dla poszkodowanych w wyniku trąby powietrznej jaka miała miejsce w 
dniu 15 sierpnia 2008r. w miejscowości Bogusławice i Kruszyna, udzielana jest przez 
Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Kruszynie. Udzielana jest na zasadach wynikających 
z ustawy o pomocy społecznej i jest przeznaczona dla rodzin lub osób, które poniosły straty w 
gospodarstwach domowych i znalazły się w szczególnie trudnej sytuacji życiowej, w której 
nie mogą zaspokoić niezbędnych potrzeb życiowych, w tym dokonać remontu lub odbudowy 
w oparciu o posiadane środki finansowe.  
Pierwszy etap pomocy obejmował pomoc doraźną. W miesiącu sierpniu i wrześniu 2008r. ze 
środków budżetu Wojewody Śląskiego jednorazową pomoc doraźną,  wypłacono dla 37 
rodzin i na kwotę 120.500 zł. 
Drugi etap pomocy, polegający na remoncie i odbudowie budynków mieszkalnych 
uszkodzonych lub zniszczonych w wyniku trąby powietrznej jest wypłacany od miesiąca 
wrześni br i trwa nadal. Kwota środków z budżetu Wojewody Śląskiego przekazanych gminie 
wynosi 563.471 zł. i stanowi 100%  pokrycia szkód. Obecnie tą formą pomocy objęto 28 
rodzin, na kwotę 457.177zł. Wycenę szkód w budynkach mieszkalnych sporządziła w tym 
celu powołana komisja. 
Trzeci  etap pomocy, polegający na usuwaniu szkód w gospodarstwach domowych, w tym 
budynków gospodarczych rozpoczął się od 27 października br. Tą formą pomocy zostanie 
objętych 45 rodzin. Na realizację tej pomocy gmina Kruszyna z Urzędu Marszałkowskiego w 
Katowicach otrzymała dotację w kwocie 300.000zł. oraz 200.000 zł.  z innych gmin. W 
miesiącu październiku wypłacono zasiłki dla 11 rodzin – na kwotę 148.961 zł. Kolejna 
wypłata zasiłków zaplanowana jest na dzień 6 listopada br.  na kwotę  ok. 350.000zł. 
    W miesiącu wrześniu br. weszło w życie Rozporządzenie Rady Ministrów w sprawie 
szczegółowych warunków realizacji pomocy dla rodzin rolniczych, w których 
gospodarstwach rolnych powstały szkody spowodowane huraganem w 2008r. W ramach tego 
rozporządzenia  pomocą  celową zostaną objęci płatnicy KRUS i straty w wyniku działania 
huraganu obejmują uszkodzenia budynków gospodarskich ( np. chlewni, silosów, szklarni – z 
wyłączeniem jednak upraw w tychże ) oraz maszyn i urządzeń rolniczych. Termin składania 
wniosków przez poszkodowanych upłynął z dniem 10 października br. Zapotrzebowanie na 
środki zostało również złożone.  Dnia 29 października br. środki wpłynęły na rachunek 
bankowy i w terminie do 14 listopada zostaną wypłacone zasiłki celowe  dla 6 rodzin 
rolniczych na kwotę ok. 72.000 zł. Ogółem na pomoc dla poszkodowanych przeznaczona 



będzie kwota  ok. 225.971 zł. Do chwili obecnej dla poszkodowanych  wypłacono: 726.638 
zł,   pozostało do wypłaty ok. 529.300zł.  

 
Ad.pkt.5. 
Wiceprzewodnicząca Rady Joanna Zasępa  przedstawia informację o realizacji interpelacji i 
wniosków zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Ad.pkt.6. 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
 
Radny Radosław Maciejewski  

− w związku z przeprowadzonym scaleniem i odbudową rowów odwadniających 
zgłasza wniosek o odbudowe  rowu głównego biegnącego obok cegielni w Łęgu, 

− zgłasza wniosek o przeprowadzenie konserwacji rowu  przebiegającego przez 
kompleks Żory, 

− Skierować pismo do PKS o zmianę godzin odjazdu autobusu i wprowadzić 
dwudziestominutową przerwę w szkole w Kruszynie, 

Radna Sławomira Zatoń 
− Kolejny raz zgłasza wniosek o oczyszczenie rzeki Widzówki, 

Radny Henryk Domagała 
− Skierować wniosek do PZD w Częstochowie o wyznaczenie przejścia dla pieszych w 

obrębie Szkoły Podstawowej w Lgocie Małej zlokalizowanej na skrzyżowaniu dróg 
powiatowych 1116S i 1006S, 

Radny Henryk Kowalski 
− Wniosek o doposażenie jednostek OSP w sprzęt niezbędny do prowadzenia akcji 

ratowniczych, 
− Wystąpić z wnioskiem do GS’SCH” w Kłomnicach o uporządkowanie placu przed 

sklepem ogólnospożywczym we wsi Bogusławice, głównie chodzi o zebranie skarpy 
ziemi 

Radny Stanisław Kulej 
− Skierować wniosek do PZD w Częstochowie o wprowadzenie ograniczenia prędkości 

wzdłuż drogi powiatowej we wsi Baby, 
− Kieruje pytanie do Radnej Powiatowej P.Jadwigi Zawadzkiej  - czy jest prawdą ze 

głosowała Pani przeciwko przyjęciu budżetu w powiecie w którym znajdowała się 
droga Zdrowa-Lgota Mała? 

− Czy właściciel „parku” legalnie wykonuje wycinki drzew na swojej nieruchomości? 
− Czy będą upublicznione kwoty jakie otrzymali mieszkańcy Bogusławie na usuwanie 

skutków trąby powietrznej i czy gmina wystosowała podziękowania dla jednostek od 
których wpłynęło wsparcie finansowe? 
 

Radny Andrzej Dyksy 
− Usunąć zakrzaczenia na skrzyżowaniu drogi powiatowej w DK-91 we wsi Widzów, 
− Informuje, że na terenie wsi Lgota mała są powywracane znaki drogowe, 
− Ustawić dodatkowy pojemnik na odpady na w obrębie Spółdzielni Mieszkaniowej w 

Widzowie, 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz 

− Co z budową trybun w Widzowie? 



− Czy pracownicy będący zatrudnieni w ramach prac interwencyjnych mogą pracować 
przy porządkowaniu placu NZOZ i wzdłuż ogrodzenia pałacu? 

− Doprowadzić energię elektryczną do boiska w Widzowie, 
− Wnioskuje o uzupełnienie protokołów z sesji odbytej w lutym i kwietniu br., 
− Czyja własnością są lampy oświetleniowe ustawione w obrębie Stadniny Koni w 

Widzowie? 
− Czy Spółdzielnia Mieszkaniowa w Widzowie płaci podatek od nieruchomości? 

Radny Józef Wąsikiewicz 
− Wnioskuje o dowiezienie żużla na ul.Wspólna na wysokości posesji P.Dróżdża 
− Zgłasza zapytanie – kto reguluje odpłatność za dowóz dzieci  do szkół? 

Sołtys wsi Wikłów 
− Zmienić lokalizację drugiego przystanku PKS w Kruszynie tzn. aktualnie znajdujący 

się przystanek obok Ośrodkiem  Zdrowia przenieść obok Szkoły bądź zakupić wiatę 
przystankową dla dzieci odjeżdżających w kierunku Wikłowa, 

Sołtys wsi Pieńki Szczepockie 
− Wnioskuje o usunięcie dwóch drzew rosnących obok Kaplicy, 
− Kolejny wniosek dotyczy remontu pomnika zlokalizowanego we wsi Pieńki 

Szczepockie, który od momentu ustawienia nie był odnawiany, 
− Zgłasza wniosek o zamontowanie lampy oświetleniowej na pograniczu z gminą 

Radomsko, 
Radny Mariusz Dobrakowski 

− Które  wnioski przyjęte zostały do projektu budżetu na rok przyszły, 
− Dlaczego do dofinansowania z WFOGR zgłoszona została ul. Spacerowa? 
− Co z zakupem tablic z nazwami ulic i dlaczego największa kwota przeznaczona 

została na zakup tablic w Kruszynie? 
Radna Joanna Zasępa 

− Wniosek o dobudowę punktów świetlnych przy ul.Kościuszki w Kruszynie na 
wysokości posesji P.Olesińkich. 

Popiera wniosek Sołtysa wsi Wikłów o zakup wiaty dla dzieci odjeżdżających w kierunku 
Wikłowa. 
 
Po tym punkcie Przewodniczący ogłasza przerwę w godz.10.00 – 10.10 
 
 
Ad.pkt.7 
Przewodniczący wita przybyłych na obrady dzisiejszej sesji gości tj. Zastępcę Naczelnika 
Wydziału Geodezji Starostwa Powiatowego w Częstochowie P.Małgorzatę Kuk oraz 
członków Rady Scaleniowej wsi Lgota Mała i Teklinów, po czym oddaje głos P.Kuk w celu 
złożenia informacji na temat przeprowadzonego scalenia.    
W ramach Sektorowego Programu Operacyjnego „Restrukturyzacja i modernizacja sektora 
żywnościowego oraz rozwój obszarów wiejskich 2004-2006” Działanie 2.6. Scalenie 
gruntów złożonych zostało 7 wniosków. Jednak środki zostały przyznane tylko dla 3 
wniosków tj. dla miejscowości Dąbek, Rzerzęczyce, Lgota Mała i Teklinów. Ciekawostką jest 
fakt, że całość środków przyznanych na scalanie gruntów w latach 2004-2006 zostały 
wykorzystane przez te właśnie miejscowości (należące do województwa śląskiego).  
Na lata 2007-2013 przyznanych jest 21 mln EURO ( 17 mln EURO środki pochodzące z Unii 
Europejskiej i 4 mln EURO środki pochodzące z budżetu państwa ).  
Procedura scaleń jest taka, że jeżeli rolnik ma grunt blisko zabudowań, to po scaleniu na 
pewno nie otrzyma go w miejscu znacznie oddalonym od gospodarstwa, jeżeli wniesie o 



pozostawienie gruntu w stanie dotychczasowym otrzyma to co miał przed pracami 
scaleniowymi. 
Każdy ma prawo wystąpić z wnioskiem o zmniejszenie lub zwiększenie gospodarstwa. 
Jednak należy zwrócić uwagę, że powierzchnia danego obrębu w wyniku prac scaleniowych 
nie może się zwiększyć ani też zmniejszyć.  
Generalną zasadą jest aby wartość gruntów była taka sama przed i po scaleniu. 
Program scalenia obejmował również zagospodarowanie poscaleniowe tj. budowa, 
przebudowa dróg i rowów.    
Przy okazji scalenia możliwe było również: 

− zniesienie współwłasności w gospodarstwach rolnych (bez notariusza, wymagana jest 
zgoda wszystkich stron ), 

− badane są wszystkie Księgi Wieczyste, 
− badane są sprawy własności,  
− wykonywana jest gleboznawcza klasyfikacja gruntów ( dotyczy to trwałych użytków). 

Proces scaleniowy był nadzorowany przez zespół geodetów, ekonomistów, rolników. 
Powołana została Rada Scaleniowa, w skład której weszli przedstawiciele mieszkańców 
danych obrębów ewidencyjnych. 
Przez cały okres prowadzenia prac scaleniowych odbyło się szereg spotkań i rozmów 
ponieważ każdy właściciel gruntu miał prawo być na bieżąco informowany o postępie prac.  
Scalenie obrębów Lgota Mała i Teklinów zostało zapoczątkowane w maju 2004 roku na 
wniosek Urzędu Gminy. Postępowanie scaleniowe gruntów obrębów Lgota Mała i Teklinów 
zostało wszczęte postanowieniem Starosty Częstochowskiego z dnia 29 czerwca 2005 roku.  
Tego samego dnia  w  budynku  Strażnicy  OSP  w Lgocie   Małej  odbyło  się   zebranie 
uczestników  scalenia obu miejscowości.  
W ramach scalenia wykonano: 

− wyznaczone zostały wszystkie działki leśne,  
− pomierzone zostały działki w terenach zabudowanych - w obu wsiach, 
− przeprowadzono meliorację rowów, 

− wyznaczono projekt scalenia,  
− wyznaczono nowe działki na gruncie. 

Drogi i rowy  
W ramach scalenia wykonano: 
− konserwację i renowację rowów – łącznie 29,9 km  (Lgota Mała – 22,9 km, Teklinów – 7 km ) 
− drogi – łącznie 23,1 km  (14 km utwardzone a 9 km pod równiarkę) są to drogi transportu 

rolnego, 
− 4,5 km z tych dróg starym śladem natomiast pozostałe to nowo wytyczone, 
− 58 przepustów – 11 nowo wybudowanych, 47 –wyczyszczonych, 
− melioracje mają zakończyć się w listopadzie br. 

Przystępując do scalenia Gmina Kruszyna posiadała w miejscowości Lgota Mała 24,01 ha 
a w Teklinowie 0,96 ha. Po rozgraniczeniu działek stan gruntów przedstawia się następująco: 
Lgota Mała 24,19 ha a Teklinów 1,64 ha. Podsumowując przed scaleniem gmina posiadała      
24,97 ha a po scaleniu 25,83 ha. Różnica wynosi 0,86 ha. Grunty gminne przeznaczone są 
pod budowę nowych dróg, poszerzenie istniejących dróg oraz na inne działki (rolne                      
i budowlane). 
W dniu 27 lipca w Urzędzie Gminy odbyło się posiedzenie komisji powołanej przez Starostę 
Częstochowskiego. Celem posiedzenia było rozpatrywanie złożonych przez uczestników 
postępowania scaleniowego obiektu Lgota Mała – Teklinów, zastrzeżeń do projektu scalenia 
gruntów. Należy tutaj zaznaczyć, że wszystkich uczestników scalenia było 480 natomiast 
zastrzeżenia złożyły tylko cztery osoby.  



Ponadto Pani Naczelnik podziękowała Pani Annie Lampa oraz Państwu Domagała za 
współpracę podczas prowadzonych prac scaleniowych.  
 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Henryk Domagała oraz członkowie Rady Scaleniowej – uznali, że uczestnicy scalenia 
zostali oszukani  w sprawie opłat. Od początku scalenia wszystkim wiadomo było, że 
uczestnicy nie poniosą żadnych opłat i dlatego też większość mieszkańców z tego właśnie 
powodu wyraziła zgodę. Aktualnie okazuje się, że wszyscy mamy ponosić opłaty związane z 
wpisami do ksiąg wieczystych. Zdaniem naszym jest to krzywdzące szczególnie dla 
mieszkańców którzy nie wyrazili zgody na scalenie oraz tych którym nie zmieniła się 
wielkość gospodarstwa ani położenie nieruchomości.  
W odpowiedzi Pani Naczelnik Kuk informuje, że podczas ustaleń w sprawie scalenia były 
przyjęte takie założenia, że uczestnicy nie ponoszą żadnych opłat. W momencie kiedy 
skierowany został przez Starostę wniosek  do Sądu o wprowadzenie zmian, okazało się że Sąd 
Okręgowy odmówił dokonania zmian w księgach bez dokonania opłat. W tym momencie 
Starosta złożył apelację, która została odrzucona. W tym samym czasie scalenie prowadzone 
było na terenie Myszkowa i tam Sąd wprowadził zmiany w księgach bez dokonania wpłat 
przez uczestników scalenia.  
Radny Henryk Kowalski podkreślił, że wieś Lgota Mała oraz Teklinów zyskała na 
przeprowadzonym scaleniu ponieważ są piękne efekty tj. drogi, rowy itd. 
Radny Józef Wąsikiewicz – czy firma wykonująca roboty drogowe udzieliła gwarancji? 
W odpowiedzi Pani Kuk informuje, że oczywiście posiadamy trzechletnia gwarancję na 
wykonane roboty. 
Radny Józef Wąsikiewicz – wnioskuje, aby oznakować ul. Wspólną tj. jej zakończenie. Ulica 
„kończy się” , brak połączenia z dalszym ciągiem drogi będzie przyczyną wielu wypadków. 
Zgłaszałem uwagi do projektanta ale nie zostały one uwzględnione.  
W uzupełnieniu Wójt wyjaśnia, że w sprawie opłat proponuje składać wnioski do Sądu o 
zwolnienie oraz proponuje aby Rada Scaleniowa udała się na spotkanie z Prezesem Sądu i 
omówiła sporne kwestie.  
 
Ad.pkt.8 
Przewodniczący informuje, że sprawa dotycząca odpłatności za przedszkola szczegółowo 
analizowana była na posiedzeniach Komisji Rady Gminy. Kierownik GZO Anna Bednarek 
omówiła potrzebę wprowadzenia podwyżki czesnego w przedszkolach. Przewodniczący 
przedkłada pod głosowanie projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 11 
głosami „za”. 

/Uchwała Nr XVII/104/08 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.9 
Przewodniczący informuje, ze projekt uchwały w sprawie określenia stawek za wodę i ścieki 
analizowane były szczegółowo przez wszystkie Komisje Rady Gminy. Projekt uchwały 
przyjęty zostaje jednogłośnie tj.10 głosami „za”/ na sali obecnych 10  radnych/ 
 

/Uchwała Nr XVII/104/08 w załączeniu/ 
 

Kolejna uchwała dotyczy ustalenia wysokości stawki za żyto, która służy do ustalenia 
wymiaru podatku rolnego na 2009 rok. Przewodniczący przypomina, że na posiedzeniach 
komisji ustalono obniżenie ceny skupu żyta z kwoty 55.80zł do kwoty 47.00zł, po czym 
odczytuje projekt uchwały. W wyniku głosownia uchwała przyjęta zostaje 10 głosami „za” 

/Uchwała Nr XVII/105/08 w załączeniu/ 



 
Następnie Przewodniczący odczytuje projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości, który w wyniku głosowania przyjęty zostaje jednogłośnie 
tj.10 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XVII/106/08 w załączeniu/ 
 

Ostatnia uchwała dotyczy wysokości stawek podatku od środków transportowych, która 
również w wyniku głosowania przyjęta zostaje jednogłośnie tj.10 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XVII/107/08 w załączeniu/ 
 
Po głosowaniu głos zabiera Radny Jacek Jędrzejkiewicz – zgłasza wniosek, aby zapoznać 
obecnych na dzisiejszej sesji sołtysów z przebiegiem prac Komisji Rady na temat podatków 
oraz cen wody oraz poinformować obecnych, dlaczego Rada przyjęła takie propozycje.  
Przewodniczący wyjaśnia, że wszyscy sołtysi otrzymali projektu uchwał, zapoznani zostali z 
propozycjami dotyczącymi stawek podatków oraz opłat za wodę i ścieki. Zdaniem 
Przewodniczącego dalsze wyjaśnianie jest zbędne. Sołtysi nie zgłosili uwag oraz wniosków, 
dlatego też Przewodniczący przyjął do realizacji kolejny punkt obrad sesji.  
 

 
Ad.pkt. 10 
Następny projekt uchwały dotyczy „Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2008-2013”.  
W dyskusji głos zabrał Radny Stanisław Kulej – prosi o wyjaśnienie zapisów wynikających 
rozdziału V pkt.2. 
Głos zabiera P.Maria Starostka i wyjaśnia co następuje – wszystkie mieszkania znajdujące się 
przy szkołach na terenie naszej gminy w roku przyszłym zostaną przekazane w trwały zarząd 
dyrektorom tych szkół. Zapis taki wymuszony jest przez obowiązujące przepisy prawne. 
Każdy obiekt będzie miał właściciela oraz zarządcę i dalej każy będzie miał prawa i 
obowiązki.  
Radny Stanisław Kulej – czy będą to mieszkania służbowe dla nauczycieli i czy dyrektor 
szkoły będzie decydował o wynajmie.  
W odpowiedzi Wójt wyjaśnia, że są to mieszkania służbowe dla nauczycieli i dyrektor będzie 
zawierał umowę na wynajem tego mieszkania.  
Następnie Przewodniczący przedkłada pod głosowanie projekt uchwał, który przyjęty zostaje 
jednogłośnie tj. 10 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XVII/108/08 w załączeniu/ 
Ad.pkt.11 
Proponowane zmiany do budżetu były przedmiotem posiedzeń Komisji Rady, gdzie uzyskały 
opinie pozytywną. Pani Skarbnik w uzupełnieniu informuje, że od czasu posiedzeń komisji 
uległ zmianie plan dochodów po zmianach wynosi 11.854.578.31zł i plan wydatków po 
zmianach wynosi 14.461.601.31zł oraz w załączniku nr 5 pkt.6 uległa zmianie kwota za 
wykup gruntów i wynosi 97 000.00zł i w pkt.10 urządzenie placu zabaw wynosi 
24 200.00zł.Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą jeszcze uwagi bądź wnioski. Z 
uwagi na brak głosów do dyskusji Przewodniczący odczytuje projekt uchwały po czym 
zarządza głosowanie w wyniku którego uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj.10 głosów 
„za” 

/Uchwała Nr XVII/109/08 w załączeniu/ 



 
 

Ad.pkt.12 
Odpowiedzi na pytania Radnych udziela Zastępca Wójta Zbigniew Zasępa: 
Radny Radosław Maciejewski – wszystkie zgłoszone wnioski przekazane zostaną na piśmie 
według właściwości, 
Rada Sławomira Zatoń -  rzeka Widzówka wykonserwowana została  na całym odcinku 
przebiegającym przez teren naszej gminy, 
Radny Henryk Domagała – wniosek skierowany zostanie do PZD w Częstochowie, 
Radny Henryk Kowalski – wniosek powyższy skierujemy do GS „SCH” w Kłomnicach, 
natomiast jednostki OSP będą doposażone w sprzęt sukcesywnie, 
Radny Stanisław Kulej – wniosek o wprowadzenie ograniczenia prędkości  zostanie 
przekazany do PZD w Częstochowie. Wycinka drzew w parku przebiega pod nadzorem  
konserwatora zabytków po otrzymaniu przez właściciela stosownego pozwolenia.  
Jeżeli chodzi o kwoty, które otrzymali mieszkańcy Bogusławice to nie będą one imiennie 
pokazane. Być może nawet w kolejnej gazetce gminnej pokazane zostaną ogólne liczby, 
natomiast jest to forma pomocy społecznej i nie będzie to ogólnie dostępne.  
Radna Jadwiga Zawadzka – w odpowiedzi informuje, że nigdy nie głosowała przeciw 
przyjęcia do realizacji zadania drogowego polegającego na budowie nawierzchni drogi 
Zdrowa-Jacków-Lgota Mała ponieważ sama była wnioskodawcą.  
Radny Andrzej Dyksy – pierwszy wniosek przekazany zostanie do PZD w Częstochowie. W 
sprawie ustawienia dodatkowych pojemników wyjaśniam ,że pojemniki do zbiórki 
selektywnej ustawione są na placu OSP w Widzowie.  Ustawienie pojemników na terenie 
działania Spółdzielni Mieszkaniowej znajduje się w gestii zarządcy. W rozmowie 
przeprowadzonej z Prezesem ustalono, że nie zachodzi potrzeba ustawienia dodatkowych 
pojemników. Ze swej strony deklarujemy częstsze opróżnianie pojemników ustawionych na 
placu strażackim.  
Radny  Jacek Jędrzejkiewicz – budowa trybun nie została zakończona i będziemy nadal 
realizować to zadanie.  
Pracownicy zatrudnieni w ramach prac interwencyjnych wykonują prace porządkowe na 
terenie NZOZ ponieważ gmina jest właścicielem obiektu i jest to normalna sytuacja. …… 
W sprawie wniosku o doprowadzenie energii do boiska sportowego w Widzowie już na 
poprzednich sesjach temat był wyjaśniany. Nie możemy partycypować w kosztach wykonania 
przyłącza wspólnie z mieszkańcami. Jeżeli temat będzie podjęty zrobimy do samodzielnie.   
Spółdzielnia Mieszkaniowa w Widzowie uiszcza podatek od nieruchomości natomiast 
ustawione tam punkty świetlne są własnością gminy.   
Radny Józef Wąsikiewicz – koszty dowozu dzieci do szkół ponosi gmina, dla dzieci 
dojeżdżających autobusami PSK zakapowane są bilety. 
Sołtys wsi Wikłów – wniosek zostanie skierowany według właściwości, 
Sołtys wsi Pieńki Szczepockie – na usunięcie drzew posiadamy już decyzje natomiast w 
okresie wegetacji nie prowadzi się takich prac. 
Jeżeli chodzi o prace związane z odnową pomnika – musimy przewidzieć środki z nadwyżki 
budżetowej. 
Zamontowanie lampy oświetleniowej na pograniczu z gminą Radomsko  zlecone zostanie 
konserwatorowi sieci. 
Radny Mariusz Dobrakowski – aktualnie nie posiadamy opracowanego projektu budżetu na 
rok przyszły, podczas najbliższych komisji projekt będziemy wspólnie omawiać. 
Wniosek o dofinansowanie budowy drogi z funduszy WFOGR złożony został na ul. 
Spacerową z jednego prostego powodu – otóż fundusz dofinansowuje drogi gruntowa nie 
posiadające zabudowy, natomiast ul. Kościelna jest drogą częściowo zabudowaną. 



Decyzje w sprawie zakupu tablic z nazwami ulic nie zostały podjęte. Z uwagi na to, że w 
Kruszynie tablice z nawami ulic były najstarsze planowany był zakup w pierwszej kolejności 
a następnie kolejne wsie w przyszłym roku budżetowym.  
 
Ad.pkt.13 
W tym punkcie obrad głos zabrał Radny Jacek Jędrzejkiewicz – ubolewa nad sytuacją 
panującą pomiędzy jednostkami OSP. Problem dotyczy głownie organizowanych dyskotek. 
Od dłuższego czasu tj od przynajmniej dwóch lat imprezy takie odbywają się głównie w 
Lgocie Małej. Brak jest koordynacji ze strony Zarządu Gminnego ZOSP.  
 
W punkcie 6 dzisiejszego porządku obrad sesji Radny Jacek Jędrzejkiewicz złożył na piśmie 
wniosek o uzupełnienie  protokołu z sesji odbytej w styczniu br.  
 Zgodnie z § 32 statutu gminy w trakcie obrad lub nie później niż na najbliższej sesji radni 
mogą zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu. W związku z tym, że protokół z owej 
sesji przyjęty został w drodze głosowania nie posiadam możliwości wprowadzenia w nim 
zmian. Dlatego też uzupełnienie  do protokołu z XI Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w 
dniu 22 lutego 2008r.  zapisuje w protokole z  dzisiejszej sesji Rady Gminy  w następującym 
brzmieniu: 
„ pominięte zostały moje wypowiedzi dotyczące  

1. Dyskusja nad sprawozdaniem komisji rewizyjnej z kontroli działalności 
Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej i pominięcie mojego zapytania oraz braku 
odpowiedzi Pana Wójta dotyczącego zgody poprzednich rad gminy na zwalnianie 
dzierżawcy z opłat za wynajem budynku komunalnego pod działalność w/w zakładu 
oraz wysokości opłat do czasu interwencjo obecnej rady, 

2. Wpisanie mojej wypowiedzi dotyczącej nieprawidłowości funkcjonowania Gminnego 
Zespołu Oświaty tj. zatrudniania dyrektorów szkół w godzinach nadliczbowych 
specjalizacji przedmiotów w których nauczyciele o tej specjalności nie mieli pełnego 
wymiaru godzin.”  

Z uwagi na protokołowanie obrad sesji bezpośrednio w czasie jej przebiegu  i brak  
szczegółowych zapisów wypowiedzi Radnych  na nośnikach nie możliwe jest odtworzenie 
bardziej szczegółowej wypowiedzi Radnego  Jacka Jędrzejkiewicza.  
 
Ad.pkt.14 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XVII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
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